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Protokół Nr LIV/2023 

z Sesji Rady Miejskiej w Barwicach,  

która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Barwicach 

w dniu 30 stycznia 2023 roku 

 

 

Otwarcie sesji: 

 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Barwicach Pan Piotr Małek, 

który dnia 30 stycznia 2023 roku o godzinie 8:00 otworzył LIV sesję Rady Miejskiej  

w Barwicach.  

Pan Piotr Małek na wstępie powitał Radnych, Zastępcę Burmistrza Roberta 

Zborowskiego, Panią  Agnieszkę Misztak Skarbnika Gminy, Pana Macieja Strzelca – Radcę 

Prawnego Urzędu, Panią Dorotę Niedziela – Dyrektora Ośrodka Kultury i Turystyki  

w Barwicach, Pana Jacka Maciejewskiego- Dyrektora Centrum Usług Wspólnych, Pana 

Tadeusza Chruściel- Prezesa Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Barwicach Spółka z o. o., 

Panią Jolantę Szadkowską- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Starym Chwalimiu, Panią Annę 

Kłyszejko- Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barwicach, Panią 

Izabelę Wajda- Kierownika  Środowiskowego Domu Samopomocy ,,Słoneczko”, Sołtysów oraz 

pozostałe osoby obecne na sesji. 

Przewodniczący Rady sprawdził listę obecności radnych, która stanowi załącznik do protokołu. 

Z uwagi na obecność 13 radnych stwierdził kworum, co wiąże się z tym, iż Rada mogła 

obradować i podejmować uchwały 

Pan Przewodniczący przystąpił do przedstawienia porządku obrad i zapytał, czy ktoś 

chce zabrać głos w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad. Zgłosił się Zastępca 

Burmistrza Pan Robert Zborowski i złożył wniosek: 

Wniosek nr 1 o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Osłonowego ,,Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 w Gminie Barwice 

w punkcie 8 podpunkt c. 

➢ Głosowanie wniosku nr 1: 

Wniosek został przyjęty 13 głosami za, przy 0 głosach wstrzymujących się i 0 głosach 

przeciw. Wyniki głosowania zobrazowane zostały na załączniku wydrukowanym z systemu 

rada. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Pytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu Nr LI/2022 z dnia 16 grudnia 2022 roku, protokołu Nr LII/2022 z dnia 23 

grudnia 2022 roku, protokołu Nr LIII/2022 z dnia 29 grudnia 2022 roku.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

6.Budżet Gminy Barwice na 2023 rok: 

a) prezentacja projektu uchwały budżetowej.  

b) odczytanie uchwały Nr 50.3.7.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 13 grudnia 2022 r. w sprawie wydania opinii  

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Barwice na 2023 rok. 

c) odczytanie uchwały Nr 50.3.8.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 13 grudnia 2022 r. w sprawie wydania opinii  

o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Barwice na 2023 rok. 

d) odczytanie ostatecznej opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

e) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały 

budżetowej. 

f) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej oraz zgłaszanie wniosków.  

g) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza.  

h) głosowanie wniosków stałych komisji Rady nieuwzględnionych przez Burmistrza  

w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków.  

i) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej Gminy Barwice na rok 2023. 

7. Zmiana wieloletniej prognozy finansowej Gminy Barwice na lata 2023-2032: 

a) prezentacja projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Barwice na lata 2023 – 2032. 

b) odczytanie uchwały Nr 50.3.9.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 13 grudnia 2022 r. w sprawie wydania opinii o 

projekcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Barwice na lata 2023 -2032. 

c) opinie komisji, w tym komisji budżetu i finansów.  

d) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały.  

e) dyskusja nad projektem uchwały oraz zgłaszanie wniosków.  

f) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza.  

g) głosowanie zgłoszonych wniosków.  

h) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Barwice na lata 2023-2032. 
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8.  Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w Barwicach  

na 2023 rok. 

b) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/380/2022 Rady Miejskiej w Barwicach z dnia  

30 czerwca 2022 r. w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy, którzy przybyli na 

terytorium Rzeczypospolitej Polskiej z terytorium Ukrainy w związku z działaniami 

wojennymi prowadzonymi na terytorium tego państwa oraz obywatelom Ukrainy 

posiadającym Kartę Polaka, którzy wraz z najbliższą rodziną z powodu tych działań 

wojennych przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej. 

c) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku  

i żywności oraz określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia  

z pomocy społecznej dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

d) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Klubie 

"Senior+" w Barwicach. 

e) w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Barwice na lata 2023-2027. 

f) w sprawie przyjęcia od Powiatu Szczecineckiego zadań publicznych o charakterze 

ponadgminnym. 

g) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego w ramach przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej. 

h) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu. 

i) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (Młodzieżowa Rada Gminy). 

j) w sprawie rozpatrzenia petycji (Konstytucja Marcowa). 

k) w sprawie przekazania skargi zgodnie z właściwością. 

l) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz stawki tej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

9.  Sprawozdania Komisji Rady Miejskiej z działalności za 2022 rok. 

10. Sprawozdanie Burmistrza z działalności pomiędzy sesjami zwłaszcza z wykonywania      

uchwał Rady. 

11. Wnioski, interpelacje i oświadczenia Radnych. 

12. Trybuna sołecka. 

13. Trybuna obywatelska. 

14. Odpowiedzi Burmistrza na wnioski. 

15. Informacje Przewodniczącego. 

16. Zamknięcie sesji. 
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Ad 5. Przyjęcie protokołu. 

 

Przewodniczący obrad poinformował o braku uwag jak i zastrzeżeń do protokołów, 

zostały one podpisane, w związku z powyższym protokoły z Sesji Nr LI/2022 z dnia 16 grudnia 

2022 roku, Nr LII/2022 z dnia 23 grudnia 2022 roku, Nr LIII/2022 z dnia 29 grudnia 2022 roku  

zgodnie ze statutem uznane zostały za przyjęte. 

 

Ad 6.Budżet Gminy Barwice na 2023 rok. 

 

a) prezentacja projektu uchwały budżetowej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Piotr Małek poprosił Pana Burmistrza o zabranie 

głosu w sprawie przedstawienia projektu uchwały budżetowej.  

Szanowni Państwo, wysoka Rado projekt budżetu gminy Barwice na rok 2023 otrzymaliście  

w ustawowym terminie wraz z autopoprawkami. Projekt był procedowany na komisjach 

stałych Rady Miejskiej w Barwicach, Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Spraw Społecznych 

jak również na Komisji Rewizyjnej. Projekt uchwały budżetowej został przyjęty pozytywnie 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Szczecinie. Proszę Panią Skarbnik o zabranie głosu. 

 Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Misztak poinformowała, że projekt budżetu na 2023 rok 

przedstawia się następująco dochody budżetowe zamykają się kwotą 63 665 256,43 zł w tym 

dochody bieżące 38 407 430,43 zł., dochody majątkowe 25 257 826,00 zł. Wydatki budżetowe 

wynoszą 71 635 343,00 zł i dzielą się na wydatki bieżące 41 593 515,00 zł, 

wydatki majątkowe 30 041 828,00 zł. Deficyt budżetu wyniesie 7 970 086,57 zł, który zostanie 

pokryty z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym w kwocie 6 400 000,00 zł oraz 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu w 2022 r. w kwocie 

1 570 086,57 zł. Przychody 10 251 896,57 zł, rozchody 2 281 810,00 zł. Wydruk prezentacji 

przedstawionej przez Panią Skarbnik stanowi załącznik 1 do protokołu. 

 

b) odczytanie uchwały Nr 50.3.7.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 13 grudnia 2022 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Barwice na 2023 rok. 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Małek odczytał uchwałę. 

Na podstawie art 13 pkt 3 w związku z art. 19 ust.2 ustawy z dnia 7 października 1992 

roku o regionalnych izbach Obrachunkowych. Skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie w osobach Marek Dulewicz przewodniczący, Jolanta Kuźmicka 

członek, Marcin Binaś członek, pozytywnie opiniuje projekt uchwały budżetowej Gminy 

Barwice na 2023 rok, z zastrzeżeniami ujętymi w uzasadnieniu do uchwały. Pozwolę sobie 



5 

 

jeszcze przeczytać meritum uzasadnienia. Projekt uchwały budżetowej Gminy Barwice na  

2023 rok wraz z uzasadnieniem, przedłożony Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Szczecinie  

z zachowaniem terminów wynikających z ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych, zwanej dalej ustawą- przez Zastępcę Burmistrza działającego w imieniu 

Burmistrza Barwic, zgodnie z art.28 g ust.1 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, opracowany został co do zasady zgodnie z wymogami określonymi w uchwale 

organu stanowiącego gminy w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, 

podjętej na podstawie art.234 cyt. ustawy. 

 

c) Odczytanie uchwały Nr 50.3.8.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 13 grudnia 2022r. w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania 

deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Barwice na 2023 rok. 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Małek odczytał uchwałę. 

Na podstawie art 246 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych w związku z artykułem 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 roku  

o regionalnych izbach obrachunkowych. Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie w osobach Marek Dulewicz przewodniczący, Jolanta Kuźmicka członek, Marcin 

Binaś członek, pozytywnie opiniuje możliwość sfinansowania deficytu budżetu ustalonego  

w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Barwice na 2023 r. z zastrzeżeniami 

ujętymi w uzasadnieniu. Przedłożony projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Barwice na rok 2023 zakłada deficyt budżetowy w kwocie 7 970 086,57 zł., który planuje się 

pokryć przychodami wskazanymi w § 3 z zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie 

6 400 000,00 oraz przychodami wskazanymi w § 4 w kwocie 2 888 418,00 zł, które są zgodnie 

z załącznikiem 3. Są przychodami z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 

budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów nimi finansowanych związanych ze 

szczegółowymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach. 

Wskazane źródła pokrycia deficytu przewyższają planowany deficyt o kwotę 1 318 332,00 zł. 

 

d) odczytanie ostatecznej opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Małek poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu  

i Finansów Pana Andrzeja Gruszę o odczytanie opinii. 

W dniu 16 stycznia 2023 r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów  

z Zastępcą Burmistrza, Skarbnikiem Gminy oraz Przewodniczącymi Komisji Rady.  Przedmiotem 

wspólnego posiedzenia była analiza projektu budżetu na 2023 oraz sformułowanie ostatecznej 

opinii Komisji Finansów w sprawie przedstawionego projektu budżetu na rok 2023. Projekt 

Budżetu został przekazany RIO i Radnym w dniu 18 listopada 2022 r. Komisje Rady  
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nie przedstawiały w formie pisemnej opinii o projekcie budżetu na rok 2023 ani żadnych 

wniosków w tym zakresie. Projekt budżetu na rok 2023 oprócz części tabelarycznej, zawiera 

część opisową w zakresie planowanych dochodów i wydatków niezbędnych do prawidłowego 

funkcjonowania i realizacji planowanych przedsięwzięć oraz zadań własnych i zleconych Gminie 

a także zawarte w WPF-ce informacje założeń finansowych i wskaźników na kolejne lata. Część 

opisowa zawiera również zestawienie planowanych przedsięwzięć w ramach środków funduszu 

sołeckiego, wniosków radnych i rad sołeckich. Projekt Budżetu uchwałą z dnia 13.12.2022 został 

pozytywnie zaopiniowany przez RIO z uwagami, które jak poinformowali Burmistrz i Skarbnik, 

również z innymi zmianami, zostaną wprowadzone w przewidywanej autopoprawce  

do przedstawionego projektu budżetu i zmian w WPF- ce. Komisja Budżetu i Finansów 

wysłuchała wyjaśnień Zastępcy Burmistrza, oraz Skarbnika Gminy w sprawach wskazanych  

i omawianych z projektu budżetu na rok 2023 oraz w zakresie założeń zmian w WPF- ce.  Komisja 

w wyniku głosowania dwoma   głosami za, przy jednym głosie przeciw i jednym głosie 

wstrzymującym, pozytywnie opiniuje projekt budżetu na rok 2023 i związany z tym projekt 

zmian WPF na lata 2023 – 2032. 

 

e) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały 

budżetowej. 

 

Głos w tej sprawie zabrała Pani Skarbnik. Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Misztak informując, 

że autopoprawka budżetu na 2023 rok przedstawia się następująco: zmiany  

w planie dochodów nastąpiły w kwocie 7 006 508,87 zł., zmiany w planie wydatków nastąpiły 

w kwocie 5 488 176,87 zł. Po autopoprawce dochody budżetowe zamykają się kwotą  

56 658 747,56 zł., dochody bieżące- 39 272 119,56 zł, dochody majątkowe- 17 386 628,00 zł. 

Wydatki budżetowe- 66 147 166,13 zł: wydatki bieżące- 43 370 372,13 zł, wydatki majątkowe 

– 22 776 794,00 zł. Deficyt Budżetu wyniesie 9 488 418,57 zł. Zaciągnięte pożyczki  

i kredyty 6 600 000,00 zł., niewykorzystane środki pieniężne (2022r.) 2 888 418,57 zł. 

Przychody 11 770 228,57 zł, Rozchody 2 281 810,00 zł. 

Wydruk prezentacji przedstawionej przez Panią Skarbnik stanowi załącznik 2 do protokołu. 

 

f) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej oraz zgłaszanie wniosków.  

 

Jako pierwsza głos zabrała Radna Pani Edyta Johannssen: proszę o wyjaśnienie przepisu 

zwiększonego 18 000,00 zł w dziale domy ośrodki kultury, świetlice, kluby i połączone kartoteki 

sołectw. 

Kolejno zgłosił się Radny Pan Adam Sobolewski: dla mnie osobiście przedstawiony 

projekt budżetu i przedstawiona autopoprawka jest nie jasna nie czytelna nie zrozumiała, mało 

przejrzysta. Są to dokumenty jedyne w swoim rodzaju w negatywnym tego słowa znaczeniu. 
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Zwracam uwagę na jedna ciekawą rzecz. Tak naprawdę jest to trzeci projekt budżetu. Pierwszy 

z 18.11.2022 r. wysłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej, został oceniony pozytywnie, ale  

z szeregami uwag, które miażdżą ten projekt budżetu. Następnie autopoprawka zupełnie inna 

niż projekt budżetu. Kolejno wycofana autopoprawka. Autopoprawka jest obszerniejsza niż 

sam projekt budżetu jest nie czytelna i RIO co innego opiniuje. W dalszym ciągu faworyzuje się 

inne miejscowości, sołectwa. Nie wydatkuje się ani jednej złotówki z budżetu gminy na 

inwestycje, które nie dało się zrealizować w poprzednich latach i mogły wchodzić z automatu. 

Pomija się niektóre sołectwa.  Czy gmina będzie składała wnioski bądź już złożyła na remont 

kościołów. Pragnę zwrócić uwagę, że w projekcie budżetu są zapisane pieniądze w wysokości 

150 000,00 zł., na kościół w Ostrowąsie i Barwicach. Są zabezpieczone pieniądze na kościoły,  

w Białowąsie brak. Uważam, że te pieniądze powinny być zabezpieczone na remont kościoła. 

Mogę nawet wskazać skąd je zabrać. Proponuje z tych 80 000,00 zł. (zakup samochodu na 

potrzeby urzędu miejskiego) zabrać 20 000,00 zł. Kolejne 50 000,00 zł zabrać z zieleni  

i oczyszczania miasta. Jest nie sprzątane i uważam, że ta kwota, która tam jest w tej wysokości 

jest nie potrzebna. Brak w budżecie środków na gospodarkę mieszkaniową. Brak parkingu za 

byłym domem towarowym- były zabezpieczone pieniądze a potem zabrane. Brak Straży 

Miejskiej- nie idziemy w kierunku prewencji. Mam pytanie odnośnie naszej Spółki ZGM. Czy 

jest przedsiębiorstwem energetycznym i podmiotem wrażliwym? 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Małek poprosił Radnego Pana Adama Sobolewskiego  

o sprecyzowanie wniosku, który chce złożyć. Skąd zabieramy i z jakiego paragrafu i na jakie 

paragrafy, ponieważ będziemy głosować. 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Misztak: odpowiadając Radnej Pani Edycie. 

Po przejrzeniu budżetu poprzedniego roku, najwięcej zmian robiłam do działu, gdzie 

są świetlice. Dlatego tam wstawiłam kartotekę po to aby nie dokonywać zmian ciągle i środki 

były zabezpieczone. 

Zastępca burmistrza Robert Zborowski: w trosce o zabytki została uchwalona uchwała. 

Propozycje złożone przez parafie do 30 września 2022 r. mówiące co chcą zrobić. W między 

czasie pojawił się program rządowy i zastali zaproszeni wszyscy wpisani do rejestru zabytków     

i cztery parafie. W drodze dyskusji przedstawili swoje uwagi i oczekiwania. Nasz zespół 

przygotował propozycje wniosku i rozesłał do parafii w celu ich zaopiniowania 

i zaakceptowania. Trzy parafie odesłały wnioski. Składamy wniosek na pięć kościołów 

w czterech parafiach. Termin do 15 marca 2022 r. 

Radny Pan Adam Sobolewski: proszę zabezpieczyć pieniądze na kościół w Białowąsie  

i temat byłby zakończony. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Małek: w dzisiejszych czasach inflacji ciężko jest spiąć 

budżet. Jako radni musimy patrzeć na szereg rozpoczętych, planowanych inwestycji. My nie 

zabieramy z budżetu tylko dochodzą wydatki. Budżet oceniam pozytywnie. Budżet jest 

proinwestycyjny. Cieszę się ze przy tym budżecie korzystamy z wszelkiego rodzaju 
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dofinansowań zewnętrznych. Jestem za korzystaniem z dofinasowań zewnętrznych. Jako 

samorząd nie możemy z tych dofinansowań zrezygnować. Cieszę się, że Pan Burmistrz pomimo 

różnych zdań stara się, aby te inwestycje były realizowane. My jako nieliczny z samorządów w 

powiecie szczecineckim utrzymaliśmy też fundusz sołecki. Jestem za tym, aby on pozostał. 

Jedynie brakuje mi propozycji, o której już kiedyś wspominałem odnośnie funduszu 

obywatelskiego. Warto się nad tym zastanowić. 

Radny Pan Adam Sobolewski: pytanie w związku z zapisami w projekcie odnośnie 

inwestycji. Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. W którym miejscu ma powstać 

ten punkt PSZOK. Następne pytanie odnośnie sztandarowej inwestycji, o której pytam na 

każdej sesji i komisji. Na jakim to jest etapie i co się z tym dzieje. Jak to wszystko wygląda. Czy 

w roku 2023 zostanie zakończona budowa ścieżki rowerowej? 

Zastępca Burmistrza Pan Robert Zborowski: zgłaszamy wszystko do inspektora nadzoru, 

który kontroluje budowę ścieżki rowerowej. Termin budowy ścieżki został aneksowany zgodnie 

z umową. Trwa korespondencja między inspektorem nadzoru i kierownikiem budowy oraz 

wyjaśnienie zapisów z dziennika budowy. Ścieżka rowerowa na pewno w roku 2023 zostanie 

zakończona. Odnośnie PSZOK-u. Złożyliśmy wniosek do Dorzecza Parsęty. Liczymy na 

dofinansowanie. PSZOK będzie w bazie ZGM-u. 

Następnie została ogłoszona techniczna przerwa w celu sformułowania wniosku.  

Wniosek 1. Radnego Pana Adama Sobolewskiego do projektu budżetu: 

Przeniesienie do działu 921 roz.92120 dotacja na remont kościoła w Białowąsie kwoty 

70 000,00 zł. z poszczególnych działów: 20 000,00 zł z działu 700 rozdz.70005 §, 25 000,00 zł. 

z działu 900 rozdz. 90003 § 4150, 25 000,00 zł. z działu 900 rozdz. 9004 § 4150. 

 

g) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza. 

Autopoprawka została przyjęta 12 głosami za, przy 0 głosach wstrzymujących się i 1 głos 

przeciw. Wyniki głosowania zobrazowane zostały na załączniku wydrukowanym z systemu 

rada.  

 

h) głosowanie wniosków stałych komisji Rady nieuwzględnionych przez Burmistrza  

w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków.  

 

W punkcie tym głosowany został wniosek zgłoszony przez Radnego Adama Sobolewskiego 

przedstawiony powyżej. Wniosek został odrzucony 9 głosami, przy 0 głosach wstrzymujących 

się i 4 głosy przeciw. Wyniki głosowania zobrazowane zostały na załączniku wydrukowanym  

z systemu rada. 

 

i) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej Gminy Barwice na rok 2023. 

Uchwała została przyjęta 12 głosami za, przy 0 głosach wstrzymujących się i 1 głosie przeciw. 
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Wyniki głosowania zobrazowane zostały na załączniku wydrukowanym z systemu rada.  

 

Ad 7. Zmiana wieloletniej prognozy finansowej Gminy Barwice na lata  

2023- 2032. 

 

a) prezentacja projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Barwice na lata 2023 – 2032. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Piotr Małek poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie 

projektu uchwały. 

 Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Misztak: przedstawiłam najważniejsze zmiany 

dochodów w planach i wydatkach w projekcie uchwały wieloletniej prognozie finansowej na 

lata 2023- 2033 w załączniku nr 2 i rozpisane na lata przedsięwzięcia oraz załączniku  

nr 3 są objaśnienia na łączną kwotę 1 163 325,45 zł. Podobnie jak dochody, wydatki 

podzielono przy prognozowaniu na kategorie wydatków bieżących i wydatków majątkowych. 

Wydatki bieżące dodatkowo podzielone zostały na poszczególne działy klasyfikacji 

budżetowej, a wśród nich wyodrębniono wydatki z tytułu wynagrodzeń, pochodnych od 

wynagrodzeń i pozostałych wydatków bieżących. Ponadto wyodrębniono kategorię wydatków 

związanych z funkcjonowaniem organów JST. Zgodnie z założeniami przyjętymi przy prognozie 

dochodów, dla wydatków bieżących w roku 2023 przyjęto projekt budżetu. Planowana spłata 

kredytów w roku 2023 to kwota 2 281 810 zł. Na koniec 2023 roku stan zadłużenia wyniesie 

9 588 345 zł. Łącznie 11 870 155 zł. Po dokonaniu obliczeń, przyjęte w prognozie założenia na 

rok 2023, lata 2026- 2033 zapewniają spełnienie wymogów ustawy odnośnie relacji obsługi 

zadłużenia. Natomiast w latach 2024-2025 relacja została nieznacznie zachwiana, która będzie 

na bieżąco monitorowana i korygowana prowadząc w przyszłości do zachowania relacji z art. 

243 ustawy. Na wpływ relacji miała również spłata w wyniku zawarcia umowy z Przedszkolem 

Niepublicznym „Bajkowa Kraina” w Barwicach w sprawie wyrównania dotacji za lata  

2018-2021” (wynikiem kontroli RIO). 

 

b) odczytanie uchwały Nr 50.3.9.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 13 grudnia 2022r. w sprawie wydania opinii  

o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Barwice na lata 2023 -2032. 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Małek odczytał uchwałę. 

Na podstawie art. 13 pkt 12 z związku z art.19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października  

1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych i art.230 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. 

o finansach publicznych. Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  
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w osobach Marek Dulewicz przewodniczący, Jolanta Kuźmicka członek, Marcin Binaś członek, 

pozytywnie opiniuje przedłużony projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Barwice na lata 2023- 2032, z zastrzeżeniami ujętymi  

w uzasadnieniu. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Barwice na lata 2023- 2032, przedłożony wraz z projektem uchwały budżetowej Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej w Szczecinie celem zaopiniowania, opracowany został na okres spłaty 

długu oraz realizacji zaplanowanych i realizowanych przedsięwzięć zgodnie z wymogami art. 

227 ustawy z dnia 27 sierpnia 2007 r. o finansach publicznych. Do wieloletniej prognozy 

dołączono objaśnienia przyjętych wartości (załącznik nr 3 do projektu uchwały) a także 

załącznik 2, dotyczy planowanych i realizowanych wieloletnich przedsięwzięć  

z wyszczególnieniem wszystkich elementów przewidzianych w art.226 ust. 3 ustawy. Przyjęte 

w projekcie wieloletniej prognozy finansowej i projekcie budżetu wartości są zgodne  

w zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów. 

 

c) opinie komisji, w tym komisji budżetu i finansów.  

 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie o czym 

poinformował Przewodniczący Komisji Pan Andrzej Grusza. 

 

d) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały.  

 

Głos w tej sprawie zabrała Pani Skarbnik. 

Autopoprawka do uchwały Rady Miejskiej w Barwicach na 30 stycznia 2022 roku w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Barwice na lata 2023-2033. 

W projekcie uchwały nastąpiły zmiany w załączniku nr 1 (dochody i wydatki w uchwale 

budżetowej) i załączniku nr 2 ze względu na nowe przedsięwzięcia- oświetlenie ulic, 

porozumienie z Przedszkolem ,,Bajkowa Kraina”, 56 oczyszczalni przydomowych. Rozłożone 

zostały na lata: budowa targowiska, przebudowa drogi Barwice - Knyki. W załączniku  

nr 3 dokonano wszystkich przeliczeń. Kwota 11 330 00,00 zł też została rozłożona na dwa 

kolejne lata. Korekta- poprawa dróg komunikacyjnych (ul. Rzeczna, Podgórna, Harcerska) 

uległa zmianie w limitach. Planowane dochody budżetu na rok 2023- 56 658 747,56 zł., 

planowane wydatki budżetu na rok 2023, 66 147 166,13 zł., planowany deficyt budżetu na rok 

2023, 9.488.418,57 zł., przychody budżetu na rok 2023- 11 770 228,57 zł., przychody 

przeznaczone na pokrycie deficytu 9 488 418,57 zł., przychody przeznaczone na spłatę 

kredytów 2 281 810,00 zł. Wszystkie obliczenia przyjęte na rok 2023 spełniają warunki.  

Rok 2024, 2025 będzie korygowany w ciągu roku. Jest to dopuszczalne. Głównym czynnikiem 

była regulacja z Przedszkolem ,,Bajkowa Kraina” i przedsięwzięcia, które były przesuwane. 
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e) dyskusja nad projektem uchwały oraz zgłaszanie wniosków.  

 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Pan Adam Sobolewski: proszę o informacje jak wygląda 

rozliczenie z drugim podmiotem, które prowadzi niepubliczne przedszkole. Czy  

są jakieś zaległości i jak wygląda na chwile obecną. Burmistrz wspominał, ze są jakieś rozmowy 

porozumienia, ugody. Czy ewentualne zaległości, jeżeli takie one są, tych wskaźników nie 

pogorszyłyby. Czy to jest celowe działanie, aby nie robić tego w momencie uchwalania budżetu 

i WPF- ki i będzie to później wprowadzane. 

Zastępca Burmistrza Pan Robert Zborowski: dotyczy sprawa dwóch przedszkoli. 

W 2020 r. gmina Barwice przekazała subwencje dla przedszkola ,,Happy Land” nie musiała, bo 

mogła w 2021 r. Pani Dyrektor była u nas przestawiła swoje oczekiwania. One są troszkę 

rozbieżne z naszymi. Po sesji Pani Skarbnik przeliczy pewne rzeczy. Jeżeli będą jakiekolwiek 

zobowiązania będziemy się nad tym zastanawiali. Prowadzimy również rozmowy z drugim 

przedszkolem. 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Misztak: jesteśmy w trakcie przeliczenia tych kwot. 

Dokonywane są korekty. To nie to, że nie chciałam wprowadzać na sesji, nie chcemy o kwotach 

rozmawiać. Jeśli będą właściwe wyliczenia i będziemy po ukończeniu negocjacji z Panią tak jak 

w przypadku pierwszego przedszkola to skierujemy informacje do radnych. Kwoty nieznacząco 

wpłyną na budżet.  

 

f) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza.  

 

Autopoprawka została przyjęta 12 głosami za, przy 0 głosach wstrzymujących się i 1 głos 

przeciw. Wyniki głosowania zobrazowane zostały na załączniku wydrukowanym z systemu 

rada. 

 

g) głosowanie zgłoszonych wniosków.  

Brak zgłoszonych wniosków. 

 

h) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Barwice na lata 2023-2033. 

 

Uchwała została podjęta 12 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 0 głosach wstrzymujących się.  

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada.  

 

Ad 8. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach: 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył punkt 8 porządku obrad: 
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a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji stałych Rady Miejskiej 

w Barwicach na 2023 rok. 

 

➢ Dyskusja: w dyskusji nie zabrano głosu. 

➢ Opinie Komisji: brak 

Głosowanie: 

Uchwała została przyjęta 13 głosami za, przy 0 głosach wstrzymujących się i 0 głosach przeciw. 

Wyniki głosowania zobrazowane zostały na załączniku wydrukowanym z systemu rada.  

 

b) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/380/2022 Rady Miejskiej  

w Barwicach z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie zakresu pomocy obywatelom 

Ukrainy, którzy przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej z terytorium Ukrainy 

w związku z działaniami wojennymi prowadzonymi na terytorium tego państwa oraz 

obywatelom Ukrainy posiadającym Kartę Polaka, którzy wraz z najbliższą rodziną 

z powodu tych działań wojennych przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

➢ Opinie Komisji: brak 

➢ Dyskusja: w dyskusji nie zabrano głosu.  

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 13 głosami za, przy 0 głosach przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada.  

 

c) Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego  

do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku i żywności oraz określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na 

świadczenia z pomocy społecznej dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

➢ Opinie Komisji: 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie o czym 

poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Zaborowska. 

➢ Dyskusja: W dyskusji nie zabrano głosu. 

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 13 głosami za, przy 0 głosach przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 
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d) Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  

za pobyt w Klubie "Senior+" w Barwicach. 

 

➢ Opinie Komisji: 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie o czym 

poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Zaborowska. 

➢ Dyskusja: W dyskusji nie zabrano głosu. 

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 13 głosami za, przy 0 głosach przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 

 

e) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Barwice na lata 2023-

2027. 

 

➢ Opinie Komisji: 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie o czym 

poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Zaborowska. 

➢ Dyskusja: W dyskusji nie zabrano głosu. 

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 13 głosami za, przy 0 głosach przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 

 

f) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Szczecineckiego zadań publicznych 

o charakterze ponadgminnym. 

 

➢ Opinie Komisji: 

➢ Dyskusja: W dyskusji nie zabrano głosu. 

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 13 głosami za, przy 0 głosach przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 

 

g) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego w ramach przewozów autobusowych 

o charakterze użyteczności publicznej. 

 

➢ Opinie Komisji: 

Komisja Komunalna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie o czym poinformował 
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Przewodniczący Komisji Andrzej Toboła. 

➢ Dyskusja:  

W dyskusji nie zabrano głosu. 

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 13 głosami za, przy 0 głosach przeciw i 0 głosach wstrzymującym się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada.  

 

h) Projekt uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu. 

 

➢ Opinie Komisji: 

Komisja Komunalna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie o czym poinformował 

Przewodniczący Komisji Andrzej Toboła. 

➢ Dyskusja: W dyskusji nie zabrano głosu. 

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 13 głosami za, przy 0 głosach przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 

 

i) Projekt uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (Młodzieżowa 

Rada Gminy). 

 

➢ Opinie Komisji: brak 

➢ Dyskusja: W dyskusji nie zabrano głosu. 

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 12 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 

 

j) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji (Konstytucja Marcowa). 

 

➢ Opinie Komisji: brak 

➢ Dyskusja: W dyskusji nie zabrano głosu. 

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 12 głosami za, przy 0 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 

 

k) Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi zgodnie z właściwością. 

 

➢ Opinie Komisji: brak 

➢ Dyskusja: W dyskusji nie zabrano głosu. 



15 

 

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 13 głosami za, przy 0 głosach przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 

 

l) Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz stawki tej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

➢ Opinie Komisji:  

Komisja Komunalna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie o czym poinformował 

Przewodniczący Komisji Andrzej Toboła. 

➢ Dyskusja:  

Zastępca Burmistrza Pan Robert Zborowski poinformował, że zostanie przedstawiona 

prezentacja przez Panią Magdalenę Karpowicz (wydruk prezentacji przedstawionej przez Panią 

Magdalenę stanowi załącznik 3) do protokołu. Jednocześnie prosiłbym po zakończeniu 

prezentacji abyśmy prowadzili dyskusje tak aby wszystkie wątpliwości Państwa rozwiać, żeby 

było jasne i transparentne. 

Radny Pan Adam Sobolewski: zwracam uwagę na trzy kwestie. Rok 2022 koszty 

administracyjne 129 198,00 zł., rok 2023, 163 187,00 zł. Jest to 33% wzrostu kosztów 

administracyjnych. Transport, rok 2022, 889 239,00 zł., rok 2023, 1 178 086,70 zł., wzrost około 

32%. Wzrastają koszty administracyjne, transportu a koszty zagospodarowania odpadów 

spadają- ciekawe? Różnica, wzrost po dodaniu na podstawie tych danych jest to 322 409,00 zł. 

Jeżeli ta wartość podzielimy przez ilość mieszkańców (np.6 500 tyś.) to wychodzi 49,60  

i podzielimy przez 12 miesięcy to wychodzi 4,10 zł. Może błąd nastąpił w kosztach 

zagospodarowania odpadów. Jest to dla mnie nie jasne. Nie wyobrażam sobie obciążać za coś 

czego nie ma. Chodzi mi o PSZOK, którego nie ma, a jak będzie funkcjonował to dopiero 

powinniśmy ustalać odpłatności. Brak kontroli jak są segregowane odpady komunalne  

w gospodarstwach. Brak działań w tym zakresie. Błędna decyzja likwidacji Straży Miejskiej.  Nie 

dotarły do mnie takie protokoły o przeprowadzonych kontrolach. Jestem przeciwny takiej 

podwyżce. 

Radny Pan Cezary Kazirod: nie widzę w tej prezentacji próby podjęcia działań do tego, 

aby można było na każdym z etapów spróbować z optymalizować pewne nasze działania  

i koszty. Kto ma to kontrolować? Nie ma odpowiedzi na to pytanie. Został wystosowany 

wniosek z Komisji Komunalnej o powołanie Komisji doraźnej, która by zbadała pewne rzeczy. 

Brakuje mi pewnych działań szczególnie inwestycyjnych, z czego wynika cena na wadze. 

Dlaczego jedna frakcja drożeje a druga zostaje na tym samy poziomie. Jestem przeciw tej 

uchwale i będę głosował przeciw. 

Radny Pan Andrzej Toboła: składam na ręce Pana Przewodniczącego Rady wniosek 

Komisji Komunalnej o powołaniu Komisji doraźnej ds. kontroli gospodarki odpadami 
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komunalnymi. 

Radny Pan Adam Sobolewski: zwracam uwagę na kwestię spadku ilości odpadów 

wielkogabarytowych i wzrost odpadów biodegradowalnych. Powinniśmy skorzystać 

z możliwości jakie daje nam ustawa. Wszędzie tam, gdzie gospodarstwa domowe posiadają 

kompostowniki i wyrażą taką wole, obniżyć cenę wywozu. Damy w ten sposób możliwość  

i przykład. 

Radny Pan Andrzej Toboła: składam kolejny wniosek, który został przekazany 

bezpośrednio do Pana Burmistrza z Komisji Komunalnej w sprawie zaproszenia prezesów 

spółdzielni odnośnie odpadów. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Małek: odniósł się do 15 slajdu z prezentacji, który jest 

załączony do protokołu. Dla każdego z nas to będzie trudna decyzja w podjęciu uchwały.  

178 osób ubyło, 31 deklaracji mniej. Moim zdaniem powinniśmy szarą strefę zniwelować do jak 

najniższego poziomu. Oczywiście jest to żmudna praca związana z szeregiem weryfikacji, ale 

wydaje mi się, że jest to możliwe do wykonania. Kolejno poprosił o slajd 21. Wyraził swoje 

zdanie przy tym, nie zgadzając się z tym, że nie możemy patrzeć na inne samorządy. Inne 

samorządy też wywożą odpady do Wardynia. Tez mają obowiązek odebrać odpady, jest więcej 

pracowników w obsłudze referatu. Patrząc na nasza gminę to jesteśmy jedną podwyżkę do tyłu. 

Zastępca Burmistrza Pan Robert Zborowski: przedstawiona stawka jest stawką 

symulacyjną. My nie wiemy, ile odpadów trafi do Wardynia. Wiemy jedno, że transport  

i zbiórka nas kosztuje o 4,60 zł. więcej w stosunku do roku poprzedniego przeliczając na 6 250 

tyś. deklaracji. Stawka musi się odnosić do tego co przyjęte. Na pewno wiemy, że transport  

i zbiórka to jest 4,64 zł. Dlatego ta stawka wzrostu o 6,00 zł. Odnośnie odpadów 

biodegradowalnych według ustawy, jeżeli ktoś spełnia wymogi i ma kompostownik to 

odpłatność jego osoby będzie tańsza np. o 1,00 zł., ale na wszystkie odpady nie tylko na BIO. 

Zamknęliśmy tamten rok ze stratą na odpadach a dzięki tej uchwale tą stratę 

zrekompensujemy. Z pokorą przyjmuję uwagi i to co Państwo mówicie nie zostaje bez echa. 

Kontrole były, tych protokołów nie ma ale będzie to jasno i czytelnie prowadzone. Firma ATF 

ma znakować pojemniki i nie odbierać. Również w asyście policji będziemy takie próby 

podejmowali. Zacznijmy od siebie i sąsiadów, aby to było jak najbardziej przestrzegane. Każdy 

sygnał, który jest przez Państwa przedstawiany wprowadzimy w życie. 

Radny Pan Adam Sobolewski: złożył wniosek formalny o wycofanie uchwały  

w sprawie metody ustalenia opłaty oraz stawki tej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Wniosek nr 1 o wycofanie uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty oraz stawki tej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

➢ Głosowanie wniosku nr 1: 

Wniosek został odrzucony 8 głosami, przy 1 głosie wstrzymującym się i 3 głosy przeciw. 

Wyniki głosowania zobrazowane zostały na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 
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Radny Pan Cezary Kazirod: złożył wniosek formalny o zmianę stawki za odpady 

komunalne z 6,00 zł. na 4,00 zł. 

Wniosek nr 2 o zmianę stawki w sprawie metody ustalenia opłaty oraz stawki tej opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na obniżenie na 4,00 zł. 

➢ Głosowanie wniosku nr 2: 

Wniosek został odrzucony 7 głosami, przy 2 głosach wstrzymujących się i 3 głosy przeciw. 

Wyniki głosowania zobrazowane zostały na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 

 

Głosowanie: 

Uchwała została podjęta 9 głosami za, przy 3 głosach przeciw i 0 głosach wstrzymujących się. 

Wyniki głosowania zostały zobrazowane na załączniku wydrukowanym z systemu rada. 

 

Ad 9. Sprawozdania Komisji Rady Miejskiej w Barwicach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Piotr Małek poinformował, że sprawozdania każdy 

otrzymał w materiałach i mógł się z nimi zapoznać. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Ad 10. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami, zwłaszcza  

z wykonywania uchwał Rady. 

W punkcie tym zastępca Burmistrza Barwic Pan Robert Zborowski przedstawił sprawozdanie. 

• 04.01.2023- Spotkanie z Dyrektorami Szkół Podstawowych. 

• 09.01.2023- Posiedzenie Zarządu LGD. 

• 10.01.2023- Spotkanie z księżmi w sprawie zabytków. 

• 17.01.2023- Podpisanie w Urzędzie Miasta w Szczecinku porozumienia w sprawie 

wielomilionowych inwestycji w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT). 

• 19.01.2023 - odbyło się kolejne spotkanie związane z tworzeniem nowej marki 

turystycznej Szwajcaria Połczyńska. Tym razem gospodarzem była Gmina Barwice.  

W spotkaniu uczestniczyli Wicemarszałek Województwa Zachodniopomorskiego Anna 

Bańkowska oraz wszyscy Włodarze gmin wchodzących w skład marki 

• 25.01.2023- Spotkanie z Marcinem Dzieciuchowiczem i Andrzejem Wroną w sprawie 

budowy magazynów energii 

 

Ad 11. Wnioski, interpelacja, oświadczenia radnych. 

Radny Pan Adam Sobolewski: 

1. Czy my współpracujemy jeszcze z Gminą Bad Malente i czy może Pan Burmistrz 

powiedzieć na ten temat więcej. 

2. Miesiąc temu na sesji prosiłem o wniosek wykonawcy inwestycji na budowę drogi 
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rowerowej wydłużający termin jej realizacji. Do dnia dzisiejszego takiego wniosku nie 

otrzymałem. Proszę o wskazanie miejsce, gdzie zostały wykonane prace  

za kwotę 5 00 000,00 zł. (wycinka krzewów, drzew i gdzie były zrobione wzmocnienia 

gruntu wylewki betonowej tam, gdzie rzekomo miały osuwać się grunty przy budowie 

drogi rowerowej). 

Radny Pan Andrzej Toboła: 

1. Czy może Pan Burmistrz powiedzieć na ten temat Fundacji Projekt Øst, ponieważ 

jest to 20 lat współpracy. 

 

Ad 12. Trybuna sołecka. 

Sołtys Nowego Koprzywna Pan Zygmunt Kula: 

1. Czy zabezpieczyliśmy środki w budżecie na aktywizację bezrobotnych 

czy zagospodarowanie użytków ludzkich. 

2. Jak wygląda sprawa dożywiania obiad w szkole obiad w domu. 

3. Rolniczy handel detaliczny nie widzę pomocy, aby ktoś zajął się tymi sprawami. 

4. Dziękuję za to, że robione są drogi. 

 

Ad 13. Trybuna obywatelska. 

Edyta Johannssen: w imieniu zachodniopomorskiej rady niezależnego samorządnego 

związku zawodowego ,,Solidarność” rolników indywidualnych. Jako członek tego związku oraz 

jako sekretarz tego związku powiatu szczecineckiego chciałam poinformować i zaprosić, że dnia 

03 lutego 2023 r. odbędzie się akcja protestacyjna rolników. Celem protestu będzie 

zatrzymanie niekontrolowanego zboża z Ukrainy oraz utrzymanie opłacalności produkcji rolnej. 

Akcja protestacyjna odbędzie się w Szczecinku o godz.11:00. Jeżeli chodzi o protest  

w Barwicach rozpocznie się on o godzinie 9:30 na ul. Dworcowej (przy targowisku). 

Podziękowanie dla Pana Burmistrza Zborowskiego za zrozumienie i przychylność oraz 

bezzwłoczne obsłużenie zgłoszenia o zamiarze zorganizowania tego zgromadzenia. 

 Pan Krzysztof Zielnyk: występuję w imieniu rolników indywidualnych i swoim jako rolnik 

w sprawie wcześniej już zgłaszanej odnośnie stodoły. KOWR w Koszalinie podjął decyzję  

o rozbiórce. Apelowaliśmy do nich i był nawet rozmowy. Co innego mówią a co innego jest w 

rzeczywistości. Apeluje po raz kolejny do Pana Burmistrza o pomoc w rozwiązaniu  

tej sprawy i pismo, które składam na Pana ręce. 

 

Ad 14. Odpowiedzi Burmistrza na wnioski. 

Zastępca Burmistrza Pan Robert Zborowski: odpowiada na zapytania i wnioski złożone 

na sesji. W kolejności: 

Odnośnie czy ZGM jest przedsiębiorstwem energetycznym. Na to pytanie odpowie Prezes Pan 
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Tadeusz Chruściel. 

Fundacja Projekt Øst: w 2001- 2002 otrzymała medal zasłużony dla Miasta i Gminy Barwice. 

Duża pomoc humanitarna z Dani, za to serdecznie dziękujemy. Fundacja kończy działalność 

i współpraca też się kończy. 

Miasto partnerskie Bad Malente: w tym roku będzie 25- lecie i w związku z tym będzie rajd 

rowerowy z Bad Malente do Barwic. Zapraszamy chętnych, którzy chcieliby wziąć udział 

w rajdzie rowerowym, który przewidziany jest na maj. Osobą do kontaktu jest Pani Aleksandra 

Kuśmierek Kierownik Referatu Promocji i Rozwoju. 

Odnośnie pisma POL- Dróg i ścieżki rowerowej: nie mam innych dokumentów oprócz zapisów 

kierownika budowy i inspektora nadzoru i zapisów w dzienniku budowy. Ponieważ te osoby 

potwierdziły wykonanie prac. Inspektor nadzoru jest przedstawicielem moim w terenie.  

On nadzoruje prawidłowość wykonywanych prac i on posiadający uprawnienia i wiedze, 

akceptuje te prace lub nie. To co Panu przekazałem kserokopie zestawień podpisane przez 

kierownika i inspektora nadzoru. Innych dokumentów nie posiadam.  

Informacja odnośnie handlu detalicznego: budujemy targowisko, są działania w tym kierunku. 

Zaprojektowaliśmy nową drogę do tego targowiska. Jesteśmy otwarci i zachęcam, aby ta markę 

produktu, która Pan posiada promować. Wystąpimy z promocyjnym stoiskiem Polen Roku  

w Broczynie. Inne marki, które są w naszej Gminie proszę i zapraszam na spotkanie Szwajcarii 

Połczyńskiej w celu promowania lokalnych produktów. 

Aktywizacja zawodowa: temat bardzo trudny. My od lutego zatrudniliśmy kilkanaście osób  

w ramach prac publicznych, aby dać możliwość zatrudnienia, aby mogły działać na terenie 

Gminy i w poszczególnych sołectwach. 

Odnośnie prośby Pana Zielnyk. Wystosowałem drugie pismo do KOWRU. Jestem otwarty   

na zorganizowania spotkanie z KOWR-em i wystosujemy pismo. Spróbujemy pomóc. 

Kolejno głos zabrał Prezes ZGM Pan Tadeusz Chruściel: na chwile obecną wszystkie podmioty, 

które zajmują się wytwarzaniem przesyłaniem ciepła do różnego rodzaju podmiotów 

wrażliwych są nazywane zgodnie z ustawą prawa podmiotami energetycznymi. Wprowadzono 

do 5 MW. Wiąże się z tym, ze ustawodawca wprowadził rekompensatę. Wszystkie podmioty 

zobowiązane są do przesyłania pewnych informacji odnośnie aktualnych stawek w oparciu  

o ustawę energetyczną. My na dzień dzisiejszy mamy rekompensatę. Ona będzie 

obowiązywała do 31 marca. Wnioskujemy o dopłaty do gminy, aby dalej te środki zostały nam 

przeznaczone. Taka jest procedura.  

 

Ad 15. Informacje Przewodniczącego obrad. 

 

 Przewodniczący Rady Pan Piotr Małek poinformował, że od dnia 28 grudnia 2022 r. 

do 27 stycznia 2023 r. wpłynęło do Biura Rady 33 pisma, wykaz pism Radni dostali na adresy 

mailowe. Z każdym pismem można się zapoznać w biurze Rady.  
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Ad 16. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Małek zamknął LIV Sesję Rady Miejskiej w Barwicach. 

 

Załączniki do protokołu:  

1. Lista obecności. 

2. Wydruk prezentacji załącznik 1 do protokołu. 

3. Wydruk prezentacji załącznik 2 do protokołu. 

4. Wydruk prezentacji załącznik 3 do protokołu. 

5. Głosowanie wniosku nr 1 o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego ,, Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 

w Gminie Barwice w punkcie 8 podpunkt c. 

6. Głosowanie wniosku 1. do projektu budżetu przeniesienie do działu 921 roz.92120 

dotacja na remont kościoła w Białowąsie kwoty 70 000,00 zł. z poszczególnych 

działów: 20 000,00 zł z działu 700 rozdz.70005 §, 25 000,00 zł. z działu 900 rozdz. 

90003 § 4150, 25 000,00 zł. z działu 900 rozdz. 9004 § 4150. 

7. Glosowanie wniosku nr 1 o wycofanie uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty oraz 

stawki tej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

8. Glosowanie wniosku nr 2 o zmianę stawki w sprawie metody ustalenia opłaty oraz 

stawki tej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na obniżenie na 4,00 zł. 

9. Głosowania w sprawie: 

a) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Barwice na 2023r. 

b) Głosowanie dotyczące autopoprawki do uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Barwice na 2023r. 

c) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Barwice na lata 2023- 2033. 

d) Głosowanie dotyczące autopoprawki do uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Barwice na lata 2023- 2032. 

e) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji 

stałych Rady Miejskiej w Barwicach na 2023 rok. 

f) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/380/2022 

Rady Miejskiej w Barwicach z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie zakresu pomocy 

obywatelom Ukrainy, którzy przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej z 

terytorium Ukrainy w związku z działaniami wojennymi prowadzonymi na terytorium 

tego państwa oraz obywatelom Ukrainy posiadającym Kartę Polaka, którzy wraz z 

najbliższą rodziną z powodu tych działań wojennych przybyli na terytorium 
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Rzeczypospolitej Polskiej. 

g) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w 

formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności oraz określenia zasad zwrotu 

wydatków poniesionych na świadczenia z pomocy społecznej dla osób i rodzin objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

h) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w Klubie "Senior+" w Barwicach. 

i) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla 

Gminy Barwice na lata 2023-2027. 

j) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu 

Szczecineckiego zadań publicznych o charakterze ponadgminnym. 

k) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w ramach 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

l) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu. 

m) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez 

rozpatrzenia (Młodzieżowa Rada Gminy). 

n) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji (Konstytucja 

Marcowa). 

o) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie przekazania skargi zgodnie  

z właściwością. 

p) Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

oraz stawki tej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Protokół sporządzono dnia 13.02.2023 r. 

Protokołowała: Justyna Lorkiewicz 

 

Protokół zatwierdzono dnia 19.02.2023 r. 

Zatwierdził: Przewodniczący Rady Piotr Małek 


